
Nr. 1038/2015
ROMÂNIA

JUDEŢUL HARGHITA
CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI SUSENI

PROCES VERBAL

Încheiat azi la data de 26 martie 2015 orele 1800 în şedinţa ordinară a Consiliului
Local al comunei Suseni, la sediul acestuia.

Se  constată  că  convocarea  Consiliului  Local  comunal  în  şedinţă  s-a  făcut  cu
respectarea  prevederilor  art.  39  din  Legea  nr.  215/2001  privind  administraţia  publică
locală, republicată, prin Dispoziţia nr. 170 din 2015 a primarului comunei Suseni.

La şedinţă participă următorii consilieri:

1. Bálint Attila
2. Bálint István
3. Deák Endre
4. Egyed Márta
5. Elekes József
6. Elekes-Józsa Márton
7. Gál Katalin
8. György Zsolt
9. Horváth Dumitrina
10. Kovács Levente
11. Marthy Barna
12. Mihálydeák Ervin
13. Molnár Vicentiu
14. Tótpál László

 
De la edin ă lipse te motivat ș ț ș doamna consilier Elekes-Köllő Márta.
La  şedinţă  mai  participă:  domnul  primar  Egyed József  iș  d-na secretar  Kovács

Ileana Éva i doamna Elekes-Köllő Angéla, însărcinată cu întocmirea procesului verbal alș
edin ei. ș ț

Preşedintele de şedinţă, doamna consilier Horváth Dumitrina constatând că sedinţa
este  legal  constituită,  salută  pe  cei  prezenţi  şi  declară  deschisă  şedinţa  ordinară  a
Consiliului Local al comunei Suseni.

Întrunirea  Consiliului  Local  comunal  a  fost  cerută  de  primarul  comunei  cu
următoarele proiecte de ordine de zi:
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1) Proiect de hotărâre privind aprobarea actualizării indicatorilor tehnico-economici
ai  investiţiei:  „Reabilitarea  şi  modernizarea  şcolii  vechi  Suseni,  structură
aparţinătoare Şcolii Generale Elekes Vencel Suseni”

2) Proiect de hotărâre privind aprobarea modificării HCL nr. 9/2013 privind însuşirea
însemnelor specifice ale Comunei Suseni

3) Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  volumului  de  masă  lemnoasă  pentru
exploatare în anul 2015, provenit din tăiere de rasă din pădurea proprietate publică
a Comunei Suseni, situat în extravilanul satului Suseni şi destinaţia acestuia

4) Aprobarea proceselor verbale ale şedinţelor anterioare din data de 29 ianuarie 2015
şi 16 februarie 2015

5) Probleme curente

În  conformitate  cu  prevederile  art.  42  alin.  (5)  din  Legea  Nr.  215/2001  privind
administraţia publică locală, cu modificările şi completările ulterioare, secretarul comunei
înaintea şedinţei, a pus la dispoziţia consilierilor comunali procesul verbal al şedinţelor
anterioare ţinute la data de 29 ianuarie 2015 i ș 16 februarie 2015.

Preşedintele  şedinţei  supune  la  vot  aprobarea  ordinii  de  zi,  care  se  aprobă  în
unanimitate de toţi membrii prezenţi ai consiliului local.

Şedinţa continuă cu dezbaterea proiectelor înscrise în ordinea de zi:

1. Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  actualizării  indicatorilor  tehnico-
economici  ai  investiţiei:  „Reabilitarea  şi  modernizarea  şcolii  vechi  Suseni,
structură aparţinătoare Şcolii Generale Elekes Vencel Suseni”

Kovács Ileana Éva: Documentaţia de avizare a lucrărilor de intervenţii pentru investiţia
sus menţionată a fost aprobată prin HCL nr. 56/2009 şi a fost depusă pentru a obţine
finanţare la POR axa 3.4. Proiectul a fost pe lista de aşteptare, însă nu a primit finanţare.

Conducerea şcolii  în anul 2014 a contractat  realizarea Proiectului  tehnic pentru
investiţie, care a şi fost finalizat de SC KONTUR SRL Miercurea-Ciuc. După cum se
cunoaşte, această clădire este una dintre cele mai vechi poate ceea mai frumoasă clădire
din comună. Este cunoscută şi stare a înaintată de degradare în care se află în prezent. 
Tótpál László: Comisia de specialitate a aprobat proiectul de hotărâre.
Elekes-Józsa Márton: Ce întrebuin are va avea clădirea?ț
Kovács Ileana Éva: Din cele relatate de conducerea şcolii, şcoala duce lipsa încăperilor
din această clădire, care ar fi utile pentru diferite activităţi didactice, pentru organizarea de
festivităţi, evenimente.
Molnár Vince: Parohia nu a revendicat clădirea?
Kovács Ileana Éva: Parohia a  revendicat-o, dar încă nu s-a luat hotărâre în acest sens.
Însă în 2009 parohia i-a dat acordul pentru realizarea investit iei.ș ț
Horváth Dumitrina: Supune proiectul procedurii de votare, iar proiectul se aprobă cu 14
voturi pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă.
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2. Proiect  de hotărâre privind aprobarea modificării  HCL nr.  9/2013 privind
însuşirea însemnelor specifice ale Comunei Suseni

Kovács Ileana Éva: Consiliul Judeţean Harghita ne-a acordat avizului de principiu pentru
proiectului  de  stemă  al  Comunei  Suseni,  cu  condiţia  modificării  descrierii  şi  a
semnificaţiei elementelor heraldice, după cum urmează: „stema conţine un brâu undat, nu
o bandă (cum incorect apare în text), iar în ceea ce priveşte semnificaţia pergamentului,
referirea va fi la „primul act normativ al secuilor”, nu din ţinutul secuiesc”.
Elekes-Józsa Márton:  Prima este doar o modificare de exprimare, aceea este în regulă,
dar a doua modificare este doar un pretext i nu o consider adecvată.ș
Tótpál László: Comisia de specialitate a aprobat proiectul de hotărâre.
Horváth Dumitrina: Supune proiectul procedurii de votare, iar proiectul se aprobă cu 13
voturi pentru, un vot împotrivă (Elekes-Józsa Márton) şi fără abţineri.

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea volumului de masă lemnoasă pentru
exploatare în anul 2015, provenit din tăiere de rasă din pădurea proprietate
publică a Comunei Suseni, situat în extravilanul satului Suseni şi destinaţia
acestuia

Mihálydeák Ervin: S-a marcat 812 m3 de masă lemnoasă, ce provine din tăiere de rasă.
Este de calitate foarte bună.  Sumele ce vor proveni din vânzare vor fi  alocate pentru
lucrările la re eaua de canalizare. Pre ul de pornire propus este de 200 lei. Masa lemnoasăț ț
va trebui exploatată până la data de 30 aprilie. 
Gál Katalin: La partea de venit a bugetului am calculat că va intra suma de 2 miliarde de
lei din contravaloarea masei lemnoase, dar poate fi i mai mult.ș
Mihálydeák Ervin: Ceea ce ne-am propus va intra, eventual i mai mult.ș
Elekes-Józsa Márton: În proiectul de hotărâre apare tăiere de rasă.
Mihálydeák Ervin: Acest lucru înseamnă că masa lemnoasă va fi tăiată în fâ ii.ș
Tótpál László: Comisia de specialitate a aprobat proiectul de hotărâre.
Horváth Dumitrina: Supune proiectul procedurii de votare, iar proiectul se aprobă cu 14
voturi pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă.

4. Aprobarea  proceselor  verbale  ale  şedinţelor  anterioare  din  data  de  29
ianuarie 2015 şi 16 februarie 2015

Elekes-Józsa Márton:  La rezultatul  votării  la  proiectul  de  hatărâre privind aprobarea
bugetului este confuză formularea, se poate în elege gre it, deoarece lipse te o virgulă.ț ș ș
Egyed Márta: Am o rugăminte, ca în viitor în elegerile de orice tip să se facă în scris i săț ș
ni se aducă la cuno tin ă, pentru a evita situa iile confuze, ca cea de data trecută.ș ț ț
Bálint István:  Acest buget va fi în dezavantajul colii, deoarece sumele necesare pentruș
burse i cheltuielile de deplasare sunt de 49.000 lei, iar suma alocată în acest scop este deș
15.000 lei.
György Zsolt: i eu sunt de părere că bugetul colii ar trebui compensat, deoarece se pareȘ ș
că am fost păcăli i.ț
Gál Katalin: i mie a a mi-a spus domnul director că nu s-a în eles cu domnul primar.Ș ș ț
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Elekes-Józsa Márton:  Domnul primar la fiecare cuvânt de-al nostru ne-a spus că s-a
în eles deja cu domnul director.ț
Kovács Ileana Éva: Eu am fost de fa ă la o discu ie. Acolo cu siguran ă că a fost stabilităț ț ț
suma de 7.000 i de 8.000 de lei ca sume de pornire. Cel pu in până la mijlocul anuluiș ț
trebuie să ajungă. Iar în ceea ce prive te naveta, acolo sunt reguli ce trebuie respectate deș
acum încolo. Dar acest lucru este responsabilitatea consiliului de administra ie al colii.ț ș
Bálint István:  Dacă ne uităm mai atent la buget, vom vedea că nicăieri nu s-au alocat
bani mai pu ini decât anii preceden i, decât la coală i la asisten ă socială.ț ț ș ș ț
György Zsolt: Eu tiu că a fost invitată la edin ă i conducerea colii.ș ș ț ș ș
Kovács Ileana Éva: Nu au primit invita ie în scris.ț
Bálint István: Oare a mai fost vre-un an în care coala să primească sumă a a de mică?ș ș
Kovács Ileana Éva: Probabil că nu, dar nici buget a a de redus nu am avut.ș
Gál Katalin: La pagina a 6-a numele meu apare cu doi de l.
György Zsolt:  Acest proces verbal este destul de aproximativ. Nu apar multe lucruri la
care s-au făcut referire.
Kovács Ileana Éva: Problema este că atunci când se vorbe te în grup, nu se poate re ineș ț
totul. Ar trebui să se vorbească pe rând. Dar dacă solicita i, completăm procesul verbal,ț
semnala i-ne ce am omis.ț
Horváth Dumitrina: Supune procesele verbale procedurii de votare, iar acestea se aprobă
cu 13 voturi pentru, o abţinere (György Zsolt) şi fără voturi împotrivă.

5. Probleme curente
Egyed Márta: În legătură cu naveta, problema este că nu prea este posibil să se transporte
mai multe cadre didactice cu un transport, din cauza faptului că orarul le solicită ca în
acela i timp unul să fie într-un loc, iar celălalt  în alt  loc. Dar totu i consider că baniiș ș
pentru deplasările cadrelor didactice li se cuvin a a că la următoarea rectificare de bugetș
va trebuie să rezolvăm problema.
Mihálydeák Ervin: Se  plâng oamenii că este mult noroi. Unde sunt probleme de acest
gen, acolo ducem material de umplutură, iar beneficiarii de ajutor social vor nivela. Dar
va trebui să cerem răbdare oamenilor, deoarece repararea drumului după săpături este de
obliga ia firmei, iar aceasta o va face.ț
Bálint István: În unele locuri an urile au dispărut total.ș ț
Elekes-Józsa Márton:  Ar fi trebuit să se ocupe din timp cu această problemă, deoarece
am tiut dinainte că va fi timp rău i ar fi trebuit să se oblige firma să facă repara iile pânăș ș ț
la începutul iernii.
Molnár Vince: În comuna Ditrău s-au reparat drumurile până la sfâr itul lunii decembrie,ș
ar trebui presat dirigintele de antier să facă repara iile necesare.ș ț
Deák Endre: Este deja periculos i pentru pietoni.ș
Molnár  Vince:  S-au  înfiin at  comisiile  de  stabilire  a  dreptului  de  proprietate  privatăț
asupra terenurilor?
Mihálydeák Ervin: Ieri am primit lumina verde. Comisia func ionează.ț
Elekes-Józsa Márton: Cine sunt membrii acestei comisii?
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Kovács  Ileana  Éva:  Comisia  se  cuprinde  doi  ingineri  silvicultori,  membrii  biroului
funciar:  Cei  trei  ingineri  topografi,  doamnele  Lázár Mária  i  ș Máté Katalin,  precum  iș
domnul primar, domnul viceprimar i doamna secretar.ș

Preşedintele  şedinţei  anunţă  epuizarea  problemelor  înscrise  în  ordinea  de  zi,  şi
declară închisă şedinţa ordinară a Consiliului Local al comunei Suseni.

ÎNTOCMIT,
Elekes-Köllő Angéla Gabriela

PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ        SECRETAR
Horváth Dumitrina    Kovács Ileana Éva
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